
 REMISSYTTRANDE  
 Datum Dnr 

2024-03-26 2023/9714 
 
 
Regeringskansliet 
Kulturdepartementet 
ku.remissvar@regeringskansliet.se 
ku.md@regeringskansliet.se 
 
 
 

Betänkandet Sveriges säkerhet i etern (SOU 2023:63) 
(Departementets diarienummer Ku2023/01106) 

 
Postadress Gatuadress Telefon (växel) E-post 
Box 2308 Birger Jarls Torg 12 010-475 93 00 registrator@justitiekanslern.se 
103 17 STOCKHOLM 
 

 
I betänkandet behandlas förändringar i radio- och tv-lagen som, med anled-
ning av det försämrade säkerhetsläget i Sverige, syftar till att stärka det 
allmännas möjligheter att ingripa mot sändningar av radio, tv eller sökbar 
text-tv. Det har ålegat utredningen att beakta remissvar som lämnats över 
promemorian Återkallelse av sändningstillstånd med hänsyn till Sveriges 
säkerhet (Ds 2022:20). 
 
När det gäller yttrandefrihetsbrott som grund för återkallelse av sändnings-
tillstånd hänvisar jag till Justitiekanslerns remissvar (dnr 2022/5078) över 
promemorian Ds 2022:20. Det är positivt att det i betänkandet har tydlig-
gjorts att återkallelsegrunden inte gäller för tv-sändningar som står under en 
annan EES-stats jurisdiktion (s. 229 f.). Jag välkomnar dessutom att 
utredningen i avsnitt 10.4.3 har valt att avgränsa vilka yttrandefrihetsbrott 
som föreslås kunna leda till återkallelse. 
 
När det sedan gäller förslaget om tillståndskrav för satellitsändningar har 
denna lösning, som framgår av betänkandet (s. 204), tidigare övervägts men 
förkastats av regeringen. Jag betvivlar inte att det förändrade säkerhetsläget 
ger anledning till att se över hur det allmännas möjligheter till ingripande 
kan stärkas i fall som dessa, men ställer mig frågande till om införandet ett 
principiellt förbud mot satellitsändningar är proportionerligt. Detta särskilt 
som utredningen tycks förorda ett krav på tillstånd framför mindre ingrip-
ande åtgärder som sändningsförbud eller upphävande av registrering efter-
som tillståndsförfarandet som sådant innebär att det inte vore lika enkelt för 
en aktör att återuppta sändningsverksamheten, exempelvis via bulvaner 
(s. 204). Sammantaget anser jag inte att skälen för förslaget i denna del är 
tillräckligt övertygande.  
 
Ärendet har föredragits av Kevin McCabe. I ärendets beredning har även 
byråchefen Anna Falk deltagit. 
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